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Hegyes József, a BME Villamosmérnök és Informatikai Karának BSc másodéves villamosmérnök 
hallgatója benyújtom pályázatomat a Hallgatói Képviselet elnöki posztjára. 

„Teljesen mindegy, honnan jövünk, a döntő az, hogy most hová tartunk! Tegyük hát meg az első 
lépést a helyes irányba és életünk meg fog változni!” 

(Kurt Tepperwein) 
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I. Bemutatkozás 
1. Képviseleten kívüli tevékenységem 

Tanulmányaimat a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi Egyetem Villamosmérnöki és 
Informatikai Karán 2023 őszén kezdtem el. Első interakcióm a közélettel a 2023-as Gólyatáborban 
volt, ahol megismerhettem a Szent Schönherz Senior Lovagrendet és Karunk szereplőit. 

Az idei évben csatlakozni szerettem volna a gólyák életét segítő Lovagrendhez, ezért jelenleg is 
képződő vagyok. Mindenképpen fontosnak tartom azt, hogy közvetlen segítséget tudjanak kérni 
azok, akiknek szükségük van rá, és ez ne okozzon semmilyen problémát, nehézséget. 

Az Schönherz kollégiumban eltöltött időszak alatt megismerkedtem a Kollégiumi Felvételi 
Bizottsággal, akikkel már több közös Vonalhúzón is részt vettem. Ezen felül az idei évben az 
Impulzus Körben mint olvasó szerkesztő igyekeztem tevékenykedni. A 2024-es Kollégiumi Nyílt 
nap során, ahol rekordszámú résztvevő volt jelen, magam is kísértem csoportot, igyekeztem minél 
pontosabban bemutatni otthonunkat. 

2. Képviseletben végzett tevékenységem 

2.1. Szociális Referensként 
A Hallgatói Képviselethez 2024 tavaszán képződtem le, amely képzés után a 2024-es Tisztújító 
Szavazás során hallgatótársaim bizalmat szavaztak nekem. Ezt követően a Képviselet Szociális 
Referenseként tevékenykedtem.  

A Juttatási Bizottság vezetőjeként lehetőségem volt segíteni hallgatótársaimnak, a Rendszeres 
Szociális Ösztöndíj és Alaptámogatás pályázatok bonyolult, és gyakran átláthatatlan folyamatán. 
Referensként fő feladatom a pályázatok bírálásának, koordinálása, a folyamat fenntartása volt. 
Ezt a kari bírálók segítségével tudtam elvégezni, akikkel számos estén át olvastuk a pályázatokat. 
A szociális időszakok során a bírálók felé tett iránymutatásokkal, betanításokkal sikerült egy 
kellemes légkört teremteni, ahol a közös bírálások során mindenki jól tudta magát érezni. 

A nyári és a téli szociális időszakok során összesen több mint négyszáz pályázónak sikerült 
hiánytalan pályázatot leadnia, és több száz hallgatónak tudtunk segíteni szociális alapú 
kollégiumi férőhellyel, valamint ösztöndíjjal támogatva hallgatói életüket. Ezen felül rengeteg 
hallgató élhetett a szociális alapú önköltségcsökkentéssel, amely nagy segítséget tud jelenteni az 
egyes pályázók tanulmányai során. Az időszakok során több száz levelet és telefonhívást 
válaszoltam meg, hogy hallgatóink minél előbb és minél pontosabban tájékozódhassanak a 
pályázati lehetőségeikről. 

Referensként én voltam a Képviselet Egyetemi Szociális Bizottsági delegáltja. Ezen bizottság 
tagjaként aktív kapcsolatot ápoltam Egyetemünk más Kari Hallgatói Képviseleteinek Szociális 
Referenseivel. Közösen készítettük el a Rendszeres Szociális Ösztöndíj és Alaptámogatás 
pályázatok segédleteit, valamint közösen vezényeltük le a pályázatok bírálóinak vizsgáit. 
Mandátumom elején ezen bizottsággal közösen dolgoztunk a Térítési és Juttatási Szabályzat 2024-
es módosításán is. 

A Képviseletben feladataim közé tartozott a tanulmányi ösztöndíj kiosztásának koordinálása. Az 
ösztöndíjjal kapcsolatban folyamatosan egyeztettem az Értékesítési és Szolgáltatási Igazgatóság 
munkatársaival, a felmerülő problémák mielőbbi megoldása érdekében. Ezen alkalmak során 
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mindig sikerült megtalálni a megoldást, hogy hallgatótársaim ne, vagy csak alig érezzék az 
esetleges problémák hatását. 

2.2. EHK Delegáltként 
A Képviselet 2025 januárjában bizalmat szavazott számomra, és Egyetemi Hallgatói Képviseleti 
Delegáltjának választott. Az EHK-ban eltöltött hónapok során megismerkedhettem az Egyetemi 
Hallgatói Képviselőkkel, egyetemünk vezetőivel. 

Az EHK tagjaként lehetőségem nyílt számos eseményen részt venni, illetve fejlődni és épülni. Aktív 
szervezője tudtam lenni táboroknak, eseményeknek, – mint például a Mikulás Kupa vagy a 
Vezetőképző - ezzel is sokat tanulva más karokról, egyetemünkről. 

Az itt eltöltött időszakban megismerkedhettem a legtöbb terület működésével Egyetemi oldalról, 
ezzel is tapasztalatot szerezve. Bírálója lehettem az Egyetemi BME ösztöndíjnak. A kari és az 
egyetemi képviselet segítségével megismerkedtem azokkal a folyamatokkal, amik a hallgatói élet 
mindennapjait formálják. Eddig új, és ismeretlen állásfoglalásokat ismerhettem meg, amik 
később igencsak hasznosnak bizonyultak. 

2.3. Alelnökként 
Márciustól a Képviselet Alelnökeként kezdtem el tevékenykedni, hogy bepillantást nyerhessek a 
képviselet operatív szervezésébe. Az időszak alatt igyekeztem megismerkedni Karunk vezetőivel, 
és bepillantást nyerni a vezetőség mindennapi életébe. 

A Képviselet életének szervezése igen összetett, és nehéz feladat. A képviselők mindnyájan külön 
egyéniségek éppen ezért mindenkihez külön szükséges alkalmazkodni, a közös munka 
érdekében. Alelnökként megtanulhattam azt, hogy miképpen fordulhatunk egymáshoz. 

II. Meglátások, jövőbeni tervek 
1. Általános működési célok 

A Képviselet személyi változásai és folyamatos újulása miatt indokolttá válik a képviselők számára 
a folyamatos tudásátadás. A közeljövőben mindenképpen fontosnak tartom, hogy valamennyi 
területen sikeresen, gyorsan és pontosan történjenek meg a posztátadások, hogy az új képviselők 
kellő háttérrel kezdhessenek neki feladataiknak. 

Mindezen felül kiemelt szerepet kap, hogy az adott területi referensek valamennyi más területtel 
is tisztában legyenek. Meghatározó, hogy minden képviseleti tag számára biztosítva legyen az 
egyéni fejlődés lehetősége. Ezen fejlődési lehetőségek egyike a HK Percek eseménysorozat, ahol 
a Hallgatói Képviselet tanácsadói mind a képviseleti tevékenységgel, mint az egyéb 
élethelyzetekkel kapcsolatban előadásokat tartanak. A résztvevők az itt szerzett tudást később 
magukban tudják kamatoztatni, hasznát vehetik bárhol, bármikor. 

A megújuló testületben elengedhetetlen, hogy minden képviselő fordulhasson tanácsért 
valakihez és aktív segítségnyújtást tudjunk végezni. Éppen ezért személyes visszacsatolások 
alkalmait szeretném megtartani és igény szerint valamennyi tag számára elérhetővé tenni. Minden 
ember másképpen gondolkozik, másképpen érez, ezért szükséges, hogy az elnökség mindenkihez 
személyének megfelelően tudjon alkalmazkodni. 
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Annak érdekében, hogy kialakulhasson a csapatkohézió, különböző közös alkalmak szervezése 
válik indokolttá. Éppen ezért az elmúlt évben elindított, csapatépülési kezdeményezéseket 
szeretném fenntartani. A Képviselet életének helyszíne az iroda, amelyet mindig is közel éreztem 
magamhoz, hiszen fontos, hogy mind a képviselők, mind a hallgatók számára elérhetőek legyünk, 
és hogy tagjaink otthon tudják magukat érezni. 

Az elmúlt sok év alatt bebizonyosodott, hogy a két alelnökös rendszer az, ami leginkább 
működőképes. Ezen elv mentén szeretném tovább vinni a Képviseletet és minél előbb két 
alelnökkel folytatni a munkát. Szeretném, ha az új elnökséggel egy flexibilis és nyitott képviseletet 
tudnánk teremteni, hiszen a megújulás szerves része életünknek. 

Az Egyetemi Hallgatói Képviselet a rektorválasztás és az egyéb mögöttünk álló folyamatok során 
megerősödött és közelebb tudtak kerülni a kari hallgatói képviseletek egymáshoz. Ahhoz, hogy a 
jó kapcsolat megmaradhasson, szükségesnek tartom a rendszeres eszmecserét, rendszeres 
elnöki értekezleteket. Mindez azért is hasznos, mert a karok közötti tapasztalatcsere valamennyi 
kari hallgató képviselet javára tud válni. Ezen tapasztalatcseréket lehetőségeimhez mérten 
szeretném előre mozdítani, szeretném a jó kapcsolatokat fenntartani. 

Előttünk álló kihívás, hogy az egyetemen lezajlott és lezajlódó változásokból adódó lehetőségeket 
minél előbb ki tudjuk aknázni, és minél előbb a hallgatóság javára tudjuk fordítani azokat. 
Szükségesnek tartom, hogy elképzeléseinket, meglátásainkat pontosan ki tudjuk dolgozni, és azt 
érvényre tudjuk juttatni. 

A Villamosmérnöki és Informatikai Kar új vezetése pozitívan és segítőkészen állt hozzá a 
hallgatókhoz. Ennek fényében a Karral kiépített kapcsolatot szeretném fenntartani, hiszen 
mindannyiunknak célja az, hogy az itt tanuló hallgatók sikeresen vegyék az Egyetem által sodort 
akadályokat, és jól érezzék magukat Karunkon. 

Hallgatói oldalról, karunk közösségi életét a Lovagrend, míg szakmai életét Simonyi Károly 
Szakkollégium ápolja, akikkel kapcsolatunkat szeretném továbbra is fenntartani, esetleg előre 
mozdítani. Elengedhetetlennek tartom egymás támogatását, segítését. 

A hamarosan lezáruló Hallgatói Önkormányzati Alapszabálymódosítás okán esedékessé válik a 
VIK HK Szervezési és Működési Szabályzatának módosítása, felülvizsgálata. Ezen feladat extra 
terhelést fog jelenteni a Képviselet számára, amelyet csak jó koordinációval és megfelelő 
felkészültséggel tudunk véghez vinni. 

2. Területi működés 

2.1. Oktatási terület, Tanulmányi Munkacsoport 
Az elmúlt időszak során, mint a munkacsoport tagja láthattam, a kettős vezetés dinamikájának 
kialakulásának folyamatát. Ezen folyamatot szükségesnek tartom fenntartani, valamint a 
Munkacsoport terhelésének eloszlását felülvizsgálni és a megfelelő következtetések levonásával 
meghozni a megfelelő döntéseket. Megfontolandónak tartom a munkacsoport bővítését, a 
munkacsoporti tagok aktívabb szerepvállalását. 

Karunk adottságaiból adódóan rengeteg megoldandó problémával találjuk magunkat szembe, 
amelyek inhomogenitásából fakadóan folyamatos aktív kapcsolatot szükséges fenntartani az 
Oktatási Dékánhelyettessel. Ezen kapcsolat megfelelő szintre hozása elengedhetetlen ahhoz, 
hogy hallgatótársainkat megfelelően tudjuk képviselni. 
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2.2. Kollégiumi Hallgatói Bizottság 
A márciusi Kollégiumi Hallgatói szavazáson már egy ismert csapat került megválasztásra, akikkel 
már az előző évben kiépítésre került egy közvetlen és jó kapcsolat. Ezen kapcsolat fenntartását, a 
Bizottság megfelelő működéséhez elengedhetetlennek tartom, mivel közös munkánk eredményét 
a kapcsolatunk jellege határozza meg. 

A Kollégiumi Felvételi Bizottság és a Képviselet közötti kapcsolat erősítése szükséges ahhoz, hogy 
a kollégiumi férőhelyosztást, valamint a kollégisták mindennapi problémáit maradéktalanul 
kezelni tudjuk. Hasznosnak tartom a nemrégiben megválasztott KFB elnökkel egy közvetlen 
kapcsolat kiépítését. 

Az elmúlt év során a Képviselet tagjai részt vállaltak a Kollégiumi Nyílt nap szervezésében, amely 
kezdeményezés mindenképpen fenntartandó. Ezen alkalmon a kollégiumi életbe becsatlakozni 
kívánó hallgatók megismerkedhetnek az őket képviselőkkel, és megtudhatják kikhez fordulhatnak 
segítségért. 

2.3. Juttatási Bizottság 
Szociális pályázatok terén az elmúlt egy évben több, mint 1800 előbírálás történt meg, azonban 
ezen bírálatok nem oszlottak el egységesen a bírálók között. Elérendő célnak tartom azt, hogy a 
megválasztott, és levizsgázott bírálók aktívan vegyenek részt az időszakokban, valamint azt, hogy 
minél több új, fiatal bíráló kerüljön bevonásra.  

A Bizottság hatékony munkáját nagyban segítette a kettős vezetés, így szeretném megvizsgálni a 
Bírálásvezető poszt újbóli meghonosítását a Képviseletben. 

A tanulmányi ösztöndíj osztása során egyre többször felmerül az osztás menetének teljeskörű 
felülvizsgálata. Az időszak során esedékes lehet a tanulmányi ösztöndíj osztási elveinek 
teljeskörű felülvizsgálata. Megvizsgálandónak tartom annak lehetőségét, hogy a hallgatókat 
közvetlenül tájékoztassuk a nekik megítélt ösztöndíj összegéről. 

2.4. Pályázati Munkacsoport 
A Munkacsoport előző éves működése során, érzékelhetővé vált a pályázati kiírásaink elavultsága. 
Éppen ezért szükségesnek tartom mind a pályázati kiírások, mind a pályázati űrlapok teljes körű 
felülvizsgálatát. Az űrlapok felülvizsgálása során megvizsgálandónak tartom a MŰEPER rendszer 
eddig nem használt lehetőségeit is. 

Annak érdekében, hogy a pályázati terület feladatköre ne korlátozódjon egy személy köré, 
fontosnak tartom, hogy minél több ember kaphasson bírálói jogokat az egyes pályázatainkhoz. Ez 
a Munkacsoport csapatkohézióját javítja, a Referens terheltségét pedig csökkenteni tudja. 

2.5. PR munkacsoport 
A Képviselet egyik alapfeladata a hallgatók megfelelő tájékoztatása, a transzparens, érthető 
kommunikáció fenntartása. Az egyre növekvő eléréseink a social media felületeinken, illetve a 
kialakult arculat nagyban segíti ezen tevékenység teljesítését. Az előzőek megtartása, ápolása 
mellett megvizsgálandónak tartom miképpen lehet pontosabban tájékoztatni a hallgatóságot a 
Képviselet munkájáról. 

A Hallgatói Képviselet gondozásában álló Impulzus újság az elmúlt félév során jelentős fejlődésen 
ment keresztül. Ezen fejlődési ív fenntartását mindenképpen támogatom. A kör tagjai 
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tanfolyamon vettek részt, hogy a cikkek minősége javulhasson, amely egy javuló folyamatot 
indított el. 

2.6. Külügyi terület 
Karunk hallgatóinak egynegyede külföldi így az ők integrálása, kari közéletbe való bevonása 
kiemelten fontos. Ezen beilleszkedést nagyban segíti a külföldi tankörrendszer, amelynek 
fenttartását támogatandónak tartom. 

Ezen hallgatók problémái gyakran nehezen jutnak el a megfelelő helyre, így a Hallgatói Képviselet 
munkacsoportjaként megalakult karunkon az International Student Commitee, amely 
kezdeményezést mindenképpen folytatni kell, és érdemes tovább gondolni az ISC adta 
lehetőségeket. 

2.7. Utánpótlás Munkacsoport 
A képviselet utánpótlásának biztosítása abszolút prioritás, ezért a munkacsoport munkájának 
nem szabad véget érnie a Tisztújítással. Szükségessé vált az új tagok folyamatos, egész évben 
tartó bevonása. Az új tagok bevonása után meghatározó, hogy felkészültek lehessenek a Hallgatói 
Képviselet munkáját illetően, ezért rendszeresen szükséges előadásokat tartani a számukra, ahol 
megismerkedhetnek a tevékenységünkkel. 

Az új tagok bevonását követően az Utánpótlás Munkacsoportnak elengedhetetlen szorosabban 
együttműködni a többi munkacsoporttal. Megfontolandó, hogy az egyes szakbizottságokban 
minél hamarabb kipróbálhassák magukat a friss tagok, valamint minél előbb 
megismerkedhessenek a szociális pályázatokkal, illetve a Képviselet saját pályázataival. 

Az időszak során mindenképpen szeretném, ha kiírásra kerülne akár több munkacsoporti tagsági, 
illetve tanácskozási jogú tagsági pályázat, amelyeken minél több hallgató képviseltetné magát. 

2.8. Technikai Terület 
Az előző időszak elején stabilizálásra kerültek a Képviselet szerverei, azonban felülvizsgálandó a 
meglévő infrastruktúra korszerűsége, az esetleges új alapokra való helyezkedés. A Képviselet 
szempontjából elengedhetetlen a megbízható és könnyen használható honlap, valamint 
levelezőszerver működtetése. 

A Képviselet terhelésének csökkentése érdekében hasznosnak tartom, hogy az iteratív, monoton 
folyamatokat automatizálni tudjuk, hogy ezen tevékenységekre fordított idő más területeken 
tudjon hasznosulni. 
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III. Összefoglalás 
Pályázatomban kifejtettem valamennyi célt, feladatot, és víziót, amelyek a jövőben a Hallgatói 
Képviselet életében aktív szerepet fognak játszani. 

Legfőbb célom a Képviselet belső működésének stabilizálása. Mindemellett kiemelt cél a 
Képviselet utánpótlásának biztosítása, hogy mindenhol és mindenkor helyt tudjunk állni, 
képviselve a bizalmukat belénk helyező hallgatókat. 

„Ha el tudsz képzelni magadnak egy nagyobb álmot, akkor kitágítod világodat és nagyobb 
lehetőségek felé hajtod magad. A nagyobb álom megálmodása nagyon fontos, mert a hihetetlen 

felé húz téged, a lehetetlennek vélt felé.” 
(S. Wilde) 

Kérem a Hallgatói Képviselet bizalmát a következő időszakra! 

Hegyes József 

Budapest, 2025.03.26. 


